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Stan epidemii i związanie z nim ograniczenia w funkcjonowaniu gospodarki przyniosły 

negatywne ekonomicznie konsekwencje nie tylko dła przedsiębiorców, ale również dla 

samorządów. W świetle zaistniałej sytuacji zwracam się o czasową możliwość zastosowania 

stawki VAT 0% dla usJug budowlanych realizowanych przez jednostki samorządu 

terytorialnego m.in. inwestycji drogowych, budowy oświetlenia ulicznego, 

termomodernśzacji budynków mieszkalnych czy usług związanych z zakupem i montażem -

odnawialnych źródeł energii, na okres od 1 marca do 31 grudnia 2020 roku. 

W ostatnich miesiącach w jak i we wszystkich innych 

gminach w Polsce, dochody faktycznie wykonane są znacznie niższe od zaplanowanych. 

Sytuacja ta nie pozwala na realizację wszystkich zamierzeń oczekiwanych przez mieszkańców. 

Ponadto pojawiła się konieczność zakupu środków ochrony osobistej dla personelu 

medycznego czy też na potrzeby Urzędu i jednostek podległych. Spowodowało to zmianę 

przeznaczenia wcześniej zaplanowanych dochodów. Jednocześnie, wzrasta liczba gospodarstw 

domowych zwracających się o wypłatę dodatkowych środków na podstawie przepisów o 

pomocy społecznej. Wydatki te nie były przewidziane w budżecie. 

Celem zaproponowanego rozwiązania jest zmniejszenie wydatków ponoszonych przez 

gminy, w okresie gdy pojawiła się potrzeba wykorzystania środków na inne cele, niezbędne 
dla ochrony zdrowia i życia mieszkańców, a której to potrzeby nie można było przewidzieć 
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Zastosowanie stawki VAT 0% dla usług budowlanych świadczonych na rzecz gmin 

przełoży się korzystnie dla samorządów, ale również przyczyni się do zachowania 

płynności finansowej przedsiębiorców świadczących tego typu usługi gminom, gdyż nie 

będzie konieczności wstrzymywania poszczególnych przedsięwzięć inwestycyjnych. 

Jednocześnie podkreślenia wymaga, że w zakresie inwestycji drogowych to gminy 

pozostają finalnie obciążone ciężarem podatku VAT. Wobec braku związku z działalnością 

opodatkowaną gminom nie przysługuje prawo do odliczenia na podstawie art. 86 ust. 1 ustawy 

o podatku od towarów i usług. 

Podobne rozwiązanie, polegające na możliwości zastosowania stawki 0% jest 

przewidziane dla dostaw określonego ustawą sprzętu komputerowego dla jednostek 

oświatowych. Możliwość taką przewiduje art. 83 ust. 1 pkt 26 ustawy o podatku od towarów i 

usług, który umożliwia zastosowanie stawki 0% dla dostaw sprzętu komputerowego: dla 

placówek oświatowych, a także dla organizacji humanitarnych, charytatywnych lub 

edukacyjnych w celu dalszego nieodpłatnego przekazania placówkom oświatowym. 

Analogiczne rozwiązanie, polegające na stosowaniu stawki 0% jest wskazane, w okresie stanu 

epidemii, dla zakupów inwestycyjnych realizowanych przez gminy, opisanych w niniejszym 

piśmie. 

Wprowadzenie tego rozwiązania stanowiłoby najbardziej konkretną i znaczącą 

pomoc ze strony rządu dla samorządów. Należy też przypuszczać, iż zastosowanie tego 

rozwiązania mogłoby nawet zwiększyć intensywność działań inwestycyjnych samorządów 

w tym roku, co pozytywnie przełożyłoby się na stan polskiej gospodarki oraz wskaźniki 

ekonomiczne. Dlatego też zwracam się z prośbą o poważne rozważenie przedstawionej 

propozycji. Deklaruję chęć dalszego osobistego dialogu w sprawie oraz możliwość 

współuczestniczenia Związku Miast Polskich we wdrażaniu przedmiotowych rozwiązań. 
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